



DECEMBER 2023 / DECEMBRE 2023



IAFP & ASSOCIATIONS :

On line round-Table on November 29, on employee ownership in German speaking countries.
With international speakers and attendees : delegates from Australia, Canada, Germany, France, Netherlands, Slovenia, Latvia, and the UK.

Table ronde en ligne le 29 novembre sur l'actionariat salarié dans les pays germanophones. Avec des conférenciers et participants internationaux : délégués d'Australie, du Canada, d'Allemagne, de France, des Pays-Bas, de Slovénie, de Lettonie et du Royaume-Uni.

BELGIUM : ETION

Vacature: ETION community-bouwer / Poste vacant : bâtisseur de communauté ETION /Vacancy: ETION community builder

	<p>Woensdag 31 januari 2024 : Themagroep Risicobuigers : Risico's omzetten in opportuniteiten <i>'Never waste a good crisis' of toch maar 'Keep calm & carry on'?</i> In deze vierdelige ontbijtreeks verklappen risicobuigers uit diverse sectoren hoe zij rond, met of dankzij obstakels richting gewenste uitkomst laveren. Verplichte kost voor kansberekenaars! Meer info en inschrijven</p> <p>Mercredi 31 Janvier : Groupe thématique Maîtres des risques Transformer les risques en opportunités « Ne gâchez jamais une bonne crise » ou « Restez calme et continuez » ? Dans cette série de petits-déjeuners en quatre parties, des preneurs de risques de divers secteurs révèlent comment ils naviguent vers le résultat souhaité autour, avec ou grâce aux obstacles. Lecture obligatoire pour les probablistes !</p>
--	---

Wednesday January 31, 2024 : Theme group Risk benders Converting risks into opportunities
'Never waste a good crisis' or 'Keep calm & carry on'? In this four-part breakfast series, risk takers from various sectors reveal how they navigate towards the desired outcome around, with or thanks to obstacles. Mandatory reading for probability calculators!

CANADA

	<p style="text-align: center;">Upcoming Events</p> <p>Jan 11 : Introducing EOTs: Canada's New Employee Ownership Trust Legislation Followed by Ask us Anything. Sponsored by Mowbrey Gil LLP Speaker: Tiara Letourneau Feb 8 : Peer Round Table - Ask us anything ; Sponsored by Dale & Lessmann LLP Speaker: TBD.</p>
--	--



Via NCEO : [Canadian Government Proposes Significant Tax Incentives for Employee Ownership Trusts](#) :The Canadian government affirmed its intention to proceed with previous employee ownership trust (EOT) legislative proposals and added a tax exclusion on up to the first \$10 million in capital gains from the sale of a business to a qualifying EOT. [[More...](#)]

Le gouvernement canadien propose d'importants incitatifs fiscaux pour les fiducies d'actionariat salarié :Le gouvernement canadien a affirmé son intention de donner suite aux précédentes propositions législatives sur les fiducies d'actionariat salarié (EOT) et a ajouté une exclusion fiscale jusqu'à concurrence des premiers 10 millions de dollars de gains en capital provenant de la vente d'une entreprise à un EOT éligible. [[Plus...](#)]

EUROPE : ESMA


[ESMA provides analysis on issuers' potential benefits from an ESG pricing effect](#) :
[ESMA50-524821-2938 The European sustainable debt market - do issuers benefit from an ESG pricing effect.pdf](#)

L'ESMA soumet une analyse sur le bénéfice éventuel pour les émetteurs d'un effet d'appréciation dû aux critères ESG.

[ESMA publishes latest edition of its newsletter](#) : [ESMA newsletter 08/11/2023](#)

FRANCE :

FAS :

	<p>GRAND PRIX FAS 2023 Loïc Desmouceaux, Président de la FAS, et Catherine Leroy, Directrice Epargne Salariale et Retraite AMUNDI, sont heureux de vous inviter le mercredi 13 décembre 2023 à 14h au Colloque des 30 ans de la FAS/Cérémonie du 19^e Grand Prix FAS de l'Actionariat Salarié, événement animé par Olivier Paon, Directeur du Grand Prix FAS...</p>
---	---

FAS GRAND PRIX 2023 Loïc Desmouceaux, President of the FAS, and Catherine Leroy, Director of Employee Savings and Retirement AMUNDI, are pleased to invite you on Wednesday December 13, 2023, at 2 p.m. to the FAS 30th anniversary conference/Ceremony of the 19th FAS Shareholders' Grand Prize Employee, event hosted by Olivier Paon, Director of the FAS Grand Prix...

FONDACT :

Loi sur le partage de la valeur : Le Président de la République a promulgué la loi du 29 novembre 2023 portant transposition de l'accord national interprofessionnel relatif au partage de la valeur au sein de l'entreprise. <https://www.fondact.org/>

Law on value sharing: The President of the Republic promulgated the law of November 29, 2023 transposing the national interprofessional agreement relating to value sharing within the company. Publication in the Official Journal

F2IC

Communiqué de Presse : OpinionWay et la F2iC dévoilent les résultats de la vague 2023 de l'Observatoire des Investisseurs Individuels : Paris, le 21 novembre 2023 -La dernière vague de l'Observatoire des Investisseurs Individuels, réalisée par OpinionWay et la F2IC pour plusieurs souscripteurs dont Engie, L'Oréal et Société Générale met en lumière des évolutions significatives dans le monde de l'investissement : quatre tendances émergent sur le profil et le comportement des investisseurs boursiers. (Plus ...)

Press Release: OpinionWay and F2iC unveil the results of the 2023 wave of the Individual Investors Observatory: Paris, November 21, 2023 -The last wave of the Individual Investors Observatory, carried out by OpinionWay and F2IC for several subscribers including Engie, L'Oréal and Société Générale highlights significant developments in the world of investment: four trends are emerging on the profile and behavior of stock market investors. (More ...)

GERMANY

AGP :


Stärkung der Mitarbeiterbeteiligung in Deutschland bleibt unvollendet

Der Deutsche Bundestag hat am 17. November 2023 das Zukunftsfinanzierungsge [...]

Le renforcement de la participation des salariés en Allemagne reste inachevé Le 17 novembre 2023, le Bundestag allemand a approuvé le futur financement [...]

Strengthening employee participation in Germany remains unfinished On November 17, 2023, the German Bundestag approved the future financing [...]

Deutsches AktienInstitut :

	07/02.2024 <u>Konferenz "Corporate Governance und Gesellschaftsrecht"</u> <u>SAVE THE DATE!</u> <u>Nähere Informationen zur Konferenz und zur Anmeldung folgen in Kürze.</u> <u>Herzliche Grüße - Ihr Veranstaltungsteam des Deutschen Aktieninstitut</u> <u>Kathrin Engel und Jovana...</u>
---	--

UK :

EOA

FEATURED RESEARCH RESEARCH : Generation EO - The EOA welcomes new research that shows how many business owners will be looking to sell, divest or liquidate their shareholding over the next 10 years

In the report **Generation EO: The Great Succession Opportunity** it details how 40% of older business owners intending to sell their stakes in small and medium businesses (10-249 employees) predict the risk of closure without the right buyer. **Read our news story** or click on the report below. **READ THE REPORT**

RECHERCHE EN VEDETTE : Génération EO - L'EOA accueille favorablement les nouvelles recherches qui montrent combien de propriétaires d'entreprise chercheront à vendre, céder ou liquider leurs actions au cours des 10 prochaines années. Dans le rapport **Generation EO: The Great Succession Opportunity**, il détaille comment 40 % des propriétaires d'entreprise plus âgés ayant l'intention de vendre leurs participations dans des petites et moyennes entreprises (10 à 249 employés)

prédissent le risque de fermeture sans le bon acheteur. Lisez notre actualité ou cliquez sur le rapport ci-dessous. LIRE LE RAPPORT

ESOP Centre :



[Esop Sofa webinar - January 16 2024](#)

AWARDS : [Time to send your nominations for *newspad* all-employee share plan awards 2023](#)

FRC calls for more outcomes-based reporting : The Financial Reporting Council has published its latest annual review of corporate governance reporting. The review outlines areas where the FRC would like to see improvement as well as giving examples of good reporting and insights into corporate governance trends. ([More...](#))

FRC appelle à un reporting davantage axé sur les résultats : Le Financial Reporting Council a publié son dernier examen annuel du reporting sur la gouvernance d'entreprise. L'examen souligne les domaines dans lesquels le FRC souhaiterait voir des améliorations et donne des exemples de bons rapports et un aperçu des tendances en matière de gouvernance d'entreprise. ([Plus...](#))

UK facing permanent higher taxes, IFS think tank says : The Institute for Fiscal Studies (IFS) forecasts taxes will amount to about 37 percent of national income by the next general election, due in 2024. The IFS report - on the eve of the Conservative conference - has reignited calls for tax cuts from Tory MPs. The government says taming price rises is its priority. ([More ...](#))

Le Royaume-Uni est confronté à une hausse permanente des impôts, selon le groupe de réflexion IFS : L'Institut d'études fiscales (IFS) prévoit que les impôts atteindront environ 37 pour cent du revenu national d'ici les prochaines élections générales, prévues en 2024. Le rapport de l'IFS - à la veille de la conférence du Parti conservateur - a relancé les appels à des réductions d'impôts de la part des députés conservateurs. Le gouvernement affirme que maîtriser la hausse des prix est sa priorité. ([Plus ...](#))

USA

NCEO :

[2024 Plan Limits \(COLA\) for ESOPs and Other Defined Contribution Plans Announced](#)

The IRS announced yearly cost-of-living adjustments (COLA) of dollar limits affecting ESOPs and other defined contribution plans for 2024. ([More...](#))

Annonce des limites du plan (COLA) pour 2024 pour les ESOP et autres régimes à cotisations définies : L'IRS a annoncé des ajustements annuels au coût de la vie (COLA) des limites en dollars affectant les ESOP et autres régimes à cotisations définies pour 2024. [Plus...]

[2023 Executive and Board Comp Survey Results Now Available](#)

The 2023 ESOP Executive and Board Compensation Survey Report Is Now Available!

The NCEO is one of the only sources of compensation data focused exclusively on ESOPs. Our [newly released 2023 survey report](#) contains benchmark data on both executive and board positions. The report contains base pay, cash incentives, stock-based compensation, and retirement contributions for eight common executive positions at ESOP companies. Additionally, the report presents data on the size, composition, and compensation of the board of directors. The report includes tables showing directors' total compensation as well as any retainers, meeting fees, and equity compensation paid. See the [ESOP Compensation Survey Report page](#) for more

information or to purchase the report. For any questions about the report, please contact the NCEO research team at research@nceo.org.

Le rapport d'enquête sur la rémunération des dirigeants et des conseils d'administration de l'ESOP 2023 est maintenant disponible ! Le NCEO est l'une des seules sources de données sur la rémunération orientées exclusivement sur les ESOP. ([More ...](#))

	 <p>2024 Annual Employee Ownership Conference April 29-May 1 (preconference April 29) Tampa, FL</p> <p>Location: Tampa Convention Center 333 S Franklin St. Tampa, FL 33602 View on Google Maps</p> <p>April 29–May 1 (preconference April 29) Tampa, FL</p>
---	---

	aipf-association.fr	iafp-association.fr
	aipf-association.eu	iafp-association.eu
	aipf-association.com	iafp-association.com
	aipf-association.org	iafp-association.org
	iafp-aipf	